

Call for Applications

Stipends for a joint PhD at the University of Bremen, Germany and Ivane Javakhishvili Tbilisi State University, Georgia

funded by the Volkswagen Foundation

The University of Bremen and TSU want to promote the quality of accounting research and teaching in the Caucasus through mutual exchange of PhD students between the accounting departments in Bremen (Chair: Prof. Dr. Dr. h.c. Jochen Zimmermann) and Tbilisi State University (Chair: Prof. Dr. Elene Kharabadze) and joint supervision of PhD projects. The programme starts October 2011.

Research will focus on institutions in accounting, modern empirical methods in accounting research and the properties of accounting reports in Georgia as well as the South Caucasus. Periods of study in Germany will be combined with teaching and research stays in Georgia. The overall duration of the project is three years, in which the PhD thesis should be completed.

Successful applicants receive living stipends of 1,400 Euro per month while in Germany and 600 Euro per month while in Georgia (subject to review). They are expected to teach at TSU for the duration of the programme. Ideally, they have the desire to stay in academe after the completion of their PhD (Dr. rer. pol. At the University of Bremen).

To qualify for the programme, students must have completed at least a four-year programme of academic studies in Georgia (minimum Bachelor level) in business, economics or a related field. At least one of the languages English and German must be at research level (C1 European Framework).

Further information can be obtained from Professor Jochen Zimmermann (jzimmermann@uni-bremen.de). An application package needs to contain a full CV with photo, pertinent diplomas (transcripts, certificates), a letter of motivation and at least one academic recommendation letter. The deadline for applications is April 30, 2011. Please submit one application electronically to jzimmermann@uni-bremen.de and a paper version to

ISET – International School of Economics at TSU
Zandukeli Str. 16
0108 Tbilisi, Georgia
Telephone: (995 32) 50 71 77
Fax: (995 32) 99 86 44
Email: info@iset.ge

ISET
International School of Economics
at Tbilisi State University

Stipendiausschreibung

Promotionsstipendien für ein gemeinsames Doktorandenprogramm der Universität Bremen und der Staatlichen Ivane Javakhishvili Universität Tiflis

gefördert durch die VolkswagenStiftung

Die Universität Bremen und die Staatliche Universität Tiflis (TSU) haben sich zum Ziel gesetzt, durch Austausch von Promotionsstudierenden die Qualität von Forschung und Lehre auf dem Gebiet des Rechnungswesens in der Kaukasus-Region zu verbessern. Von deutscher Seite ist der Lehrstuhl für Unternehmensrechnung und Controlling (Leitung: Prof. Dr. Dr. h.c. Jochen Zimmermann) und von Tifliser Seite der Lehrstuhl für Rechnungswesen (Leitung: Prof. Dr. Elene Kharabadze) beteiligt. Das Programm beginnt im Oktober 2011.

Die gemeinsamen Forschungsarbeiten werden sich mit Institutionen des Rechnungswesens, modernen empirischen Methoden und den Eigenschaften der Rechnungslegung in Georgien und im Südkaukasus befassen. Phasen der Ausbildung in Bremen wechseln sich mit Lehr- und Forschungsphasen an der TSU ab. Das gesamte Projekt hat eine Laufzeit von drei Jahren, innerhalb derer die Promotionsschriften der Kandidatinnen und Kandidaten abgeschlossen sein sollen.

Erfolgreiche Bewerberinnen und Bewerber erhalten Stipendien in Höhe von etwa 1.400 Euro monatlich während ihres Aufenthalts in Deutschland und 600 Euro monatlich während der Phasen in Georgien. Die Stipendiaten sollen während dieser Zeit an der ökonomischen Fakultät unterrichten. Idealerweise sollten sie Interesse haben, im Anschluss an die erfolgreiche Promotion eine Karriere im georgischen Wissenschaftsbetrieb fortzusetzen.

Bewerbungsvoraussetzungen sind der Abschluss eines mindestens vierjährigen betriebs- oder volkswirtschaftlichen Studiums in Georgien (mindestens Bachelor) oder der Studienabschluss in einem verwandten Gebiet. Englisch oder Deutsch sind auf wissenschaftsadäquatem Niveau zu beherrschen (C1 Europäischer Referenzrahmen).

Weitere Informationen erhalten Sie von Prof. Dr. Jochen Zimmermann (jzimmermann@uni-bremen.de). Ihre vollständigen Bewerbungsunterlagen umfassen einen Lebenslauf (mit Foto), Zeugnisse (Bescheinigungen, Zertifikate), ein Motivationsschreiben und mindestens ein Empfehlungsschreiben eines Wissenschaftlers. Bewerbungsschluss ist der 30. April 2011. Bitte schicken Sie eine elektronische Bewerbung an jzimmermann@uni-bremen.de und eine Papierversion an

ISET – International School of Economics at TSU

Zandukeli Str. 16

0108 Tbilisi, Georgia

Telephone: (995 32) 50 71 77

Fax: (995 32) 99 86 44

Email: info@iset.ge

ISET

International School of Economics
at Tbilisi State University